
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Plats och tid Folkets hus, Valdemarsvik, 2024-11-18, kl. 17:00-21:20

Övriga närvarande Kristina Lohman, kommundirektör
Dennis Gidlund, kanslichef
Maria Frisäter, socialchef
Aline Eriksson, samhällsbyggnadschef
Sven Stengard, ekonomichef
Carina Magnusson, HR-chef
Carina Hall, utbildningschef

Utses att justera Annelie Noort (KD) Lars Beckman (S)

Justeringens Kommunhuset Strömsvik, 2024-11-26
plats och tid

Underskrift Sekreterare ......................................... Paragrafer 81 - 106
Dennis Gidlund

Ordförande .........................................
Göran Tinglöf (S)

Justerande ......................................... .........................................
Annelie Noort (KD) Lars Beckman (S)

Anslagsbevis

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Dennis Gidlund

Beslutande Se sidan 2-3

Ersättare

Närvarande ej
tjänstgörande
ersättare

Se sidan 2-3

Se sidan 2-3

Ajournering;
18:00-18:30
20:30-20:45

Organ Kommunfullmäktige

Sammanträdesdatum 2024-11-18

Datum för
anslagsuppsättande

2024-11-27 Datum för
anslagsnedtagande

2024-12-20

Förvaringsplats för
protokollet

Kommunhuset Strömsvik

Underskrift .........................................................
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande
ersättare

1 Nhela Ali S JA §§ 81-106
2 Anders Sjölander M JA §§ 81-106
3 Anna Olsson

SD
NEJ Mark Lindholm (SD)

§§ 81-106
4 Stefan Kemle LPo NEJ Plats tom
5 Jenny Elander Ek C JA §§ 81-106
6 Lars Beckman S JA §§ 81-106
7 Anna Nilsson M JA §§ 81-106
8 Magnus Loftén S JA §§ 81-106
9 Per Hanö SD JA §§ 81-106
10 Micca Andersson LPo JA §§ 81-106
11 Annelie Noort KD JA §§ 81-106
12 Per Hollertz M JA §§ 81-106
13 Jonas Andersson V JA §§ 81-106
14 Maud Carlsson S JA §§ 81-106
15 Marie Lindh Eriksson C JA §§ 81-106
16 Jörgen Karlsson SD JA §§ 81-106
17 Linnea Lindahl

S
NEJ Susanne Nordlöf (S)

§§ 81-106
18 Hans F Andersson - JA §§ 81-106
19 Ulf Larsson - JA §§ 81-106
20 Erik Lundberg S JA §§ 81-106
21 Yvonne Janhäger M JA §§ 81-106
22 Anders Carlsson C JA §§ 81-106
23 Kurt Olsson SD JA §§ 81-106
24 Mona Antoun

S
NEJ Örjan Carlsson (S)

§§ 81-106
25 Bernt Janhäger M JA §§ 81-106
26 Per-Ola Birgersson - JA §§ 81-106
27 Göran Segergren S JA §§ 81-106
28 Marcus Thörnborg SD JA §§ 81-106
29 Petra Battel KD JA §§ 81-106
30 Charlotta Franzén

V
NEJ Bo Franzén (V) §§

81-106
31 Göran Karlsson C JA §§ 81-106
32 Göran Tinglöf, 2:e vice ordf. S JA §§ 81-106
33 Anders Jonsson M JA §§ 81-106
34 Barbro Pettersson LPo JA §§ 81-106
35 Jonathan Ukne

S
NEJ Majlis Paakkari (S)

§§ 81-106

Nr Ersättare Parti Närvarande Tjänstgörande
1 Susanne Nordlöf

S
JA Linnéa Lindahl (S) §§

81-106
2 Anders Petersson S NEJ -
3 Charlotte Kettle S NEJ -
4 Örjan Carlsson S JA Mona Antoun (S) §§

81-106
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

5 Majlis Paakkari S JA Jonathan Ukne (S)
§§ 81-106

1 Johan Gustafsson M JA NEJ
2 Mårten Holmqvist M NEJ -
3 Gunnar Pilspets M NEJ -
4 Maria Asklöf M NEJ -

1 Liselotte Tillberg SD NEJ -
2 Mark Lindholm

SD
JA Anna Olsson (SD) §§

81-106
3 Ola Karlsson SD NEJ

1 Gunnar Spetz LPo NEJ
2 Mats Fredriksson LPo NEJ
3 Matz Brage LPo NEJ

1 Madeleine Wiström C NEJ
2 Rosa Jonsson C NEJ

1 Elisabeth Evertsson KD NEJ
2 Marianne Svensson KD NEJ

1 Jörgen Malmström V NEJ
2 Bo Franzén V JA Charlotta Franzén (V)

§§ 81-106
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KF §81 KF-KF.2024.1

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Sammanträdets behöriga kungörande

Kommunfullmäktiges beslut

Sammanträdet är behörigt kungjort.

Ärendebeskrivning

Kallelse till dagens sammanträde har varit anslagen på
anslagstavlan på kommunens hemsida under tiden 2024-11-05 till
2024-11-18.

Personlig kallelse har skickats till kommunfullmäktiges ledamöter
och ersättare.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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KF §82 KF-KF.2024.2

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Allmänhetens frågestund

Kommunfullmäktiges beslut

1. Frågan om delårsrapport ställs och besvaras.

2. Frågor om vindkraftsetablering hänskjuts till separat dialogmöte.

Ärendebeskrivning

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska allmänheten
beredas tillfälle att ställa frågor vid följande sammanträden:

- När årsredovisningen behandlas.
- När budgeten behandlas.

Till dagens sammanträde har frågor om delårsrapporten samt
vindkraft kommit in.

Per Hollertz (M) och Per Hanö (SD) besvarar frågan om
delårsrapporten muntligt.

Per Hollertz (M) informerar om processen för
vindkraftsetableringen. Frågor om vindkraftsetablering som har
inkommit hänskjuts till separat dialogmöte 9 december kl 18.

_ _ _ _ _ _ _
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KF §83 KF-KF.2024.3

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Information kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning

Följande informationer lämnas vid dagens sammanträde:

- Per Hollertz (M) informerar om ekonomisk uppföljning per sista
september.

- Delårsrapporter från Samordningsförbundet Östra Östergötland
samt Räddningstjänsten Östra Götaland har bifogats
handlingarna.

- Beslut om nya ledamöter och ersättare efter Göran Hargestam
(SD) och Mathias Knutsson (-).

_ _ _ _ _ _ _
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KF §84 VAL.2024.9

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Val av ordförande i kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 23 september avsade sig Mathias
Knutsson (-) uppdraget som ordförande i kommunfullmäktige.

Val av ny ordförande bordlades till dagens sammanträde.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kansliet
Akten
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KF §85 VAL.2024.7

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Val av 1:e vice ordförande i kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut

Göran Karlsson (C) utses till 1:e vice ordförande i kommunfullmäktige från
2024-12-01 till och med för återstoden av mandatperioden 2026-10-14.

Göran Karlsson (C) medges att sitta på podiet för att bistå i arbetet vid
dagens sammanträde.

Ärendebeskrivning

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 23 september avsade sig Petra
Battel (KD) uppdraget som 1:e vice ordförande i kommunfullmäktige.

Val av ny 1:e vice ordförande bordlades till dagens sammanträde.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att Göran Karlsson (C) utses till 1:e vice ordförande i
kommunfullmäktige från 2024-12-01 till och med för återstoden av
mandatperioden 2026-10-14.

Göran Tinglöf (S) yrkar att Göran Karlsson (C) får sitta på podiet från
denna paragraf för att bistå i arbetet vid dagens sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Berörd
Troman
Löner
Akten
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KF §86 VAL.2024.12

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Entledigande av Mathias Knutsson (-) för uppdraget som
ordförande i kommunfullmäktiges demokratiberedning
samt fyllnadsval

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige entledigar Mathias Knutsson (-) för
uppdraget som ordförande i kommunfullmäktiges
demokratiberedning.

Ärendet om val för uppdraget som ordförande i
kommunfullmäktiges demokratiberedning bordläggs till
kommande sammanträde.

Ärendets beredning

Förvaltningen bedömer att detta avser ett valärende i enlighet
med 5 kap. 29 § kommunallagen (2017:725) och att
kommunfullmäktige därmed får behandla ärendet utan
föregående beredning.

Ärendebeskrivning

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 23 september
godkände kommunfullmäktige Mathias Knutssons (-)
avsägelse för uppdraget som kommunfullmäktiges ordförande
från 1 oktober. Avsägelsen avsåg ej uppdraget som ledamot i
kommunfullmäktige.

Den 1 oktober skedde en ändring av adress till annan
kommun varpå kansliet kontaktade Länsstyrelsen
Östergötland. Länsstyrelsen meddelade i beslut 22 oktober att
ledamoten hade flyttat från kommunen och beslutade därför
att entlediga Mathias Knutsson (-) från uppdraget som
ledamot i kommunfullmäktige. Den 25 oktober inkom Mathias
Knutsson (-) själv med avsägelse för uppdraget som ledamot i
kommunfullmäktige.

Mathias Knutsson (-) har inte avsagt sig uppdraget som
ordförande i kommunfullmäktiges demokratiberedning.
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KF §86 VAL.2024.12

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Enligt 4 kap. 7 § kommunallagen upphör ett
förtroendeuppdrag när denna inte längre är valbar.
Valbarheten definieras i 1 kap. 7-8 §§ kommunallagen där det
framgår att förtroendevald ska vara folkbokförd i den kommun
samma person avser ha förtroendeuppdrag i samt fyllt 18 år.

För en förtroendevald som valts av fullmäktige upphör
uppdraget vid nästa fullmäktigesammanträde om inte
fullmäktige, efter ansökan, beslutar att den förtroendevalde får
ha kvar sitt uppdrag under återstoden av mandattiden enligt 4
kap. 7 § kommunallagen.

Eftersom Mathias Knutsson (-) inte längre är valbar och inte
inkommit med ansökan om att fortsatt ha uppdraget som
ordförande i demokratiberedningen är förvaltningens förslag
att kommunfullmäktige entledigar honom från uppdraget vid
kommunfullmäktiges sammanträde 18 november. Om
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget behöver
även kommunfullmäktige utse ny ordförande för
demokratiberedningen.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar bifall till liggande förslag samt val för
uppdraget som ordförande i kommunfullmäktiges
demokratiberedning bordläggs till kommande sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Berörd
Troman
Löner
Akten
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KF §87 VAL.2024.8

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Val av 1:e vice ordförande i valnämnden

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 23 september avsade sig Barbro
Pettersson (LPo) uppdraget som 1:e vice ordförande i valnämnden.

Val av ny 1:e vice ordförande till valnämnden bordlades till dagens
sammanträde.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kansliet
Akten
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KF §88 VAL.2024.5

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Val av ersättare i kommunstyrelsen samt ersättare i
krisledningsnämnden

Kommunfullmäktiges beslut

Sten Bäck (SD) utses till ersättare i kommunstyrelsen samt ersättare i
krisledningsnämnden till och med 2026-12-31.

Ärendebeskrivning

Lars Cidh (SD) blev 2024-06-18 entledigad från uppdragen som
ersättare i kommunstyrelsen och krisledningsnämnden. Platserna är
därmed vakanta och fyllnadsval behöver ske.

Ärendet bordlades vid kommunfullmäktiges sammanträde 23 september.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att Sten Bäck (SD) utses till ersättare i
kommunstyrelsen samt ersättare i krisledningsnämnden till och med 2026-
12-31.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut och finner
att kommunfullmäktige beslutar enligt förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Berörd
Troman
Löner
Akten
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KF §89 VAL.2024.13

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Avsägelse från Matz Brage (-) från uppdrag som ersättare i
kommunfullmäktige samt begäran om ny sammanräkning
från länsstyrelsen

Kommunfullmäktiges beslut

1. Matz Brage (-) avsägelse från uppdraget som ersättare i
kommunfullmäktige godkänns.

2. Begäran om ny sammanräkning skickas till Länsstyrelsen.

Ärendebeskrivning

Matz Brage (-) har 2024-11-12 inkommit med en avsägelse från
ersättare som ledamot i kommunfullmäktige.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Länsstyrelsen Östergötland
Berörd
Troman
Löner
Akten
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KF §90 VAL.2024.11

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Avsägelse från Mats Fredriksson (LPo) från uppdragen
som ersättare i kommunfullmäktige, ersättare i
kommunstyrelsen, valnämnden samt miljö- och
byggnämnden.

Kommunfullmäktiges beslut

1. Mats Fredrikssons (LPo) avsägelse från uppdraget som
ersättare i kommunfullmäktige godkänns.

2. Begäran om ny sammanräkning skickas till Länsstyrelsen.

3. Mats Fredrikssons (LPo) avsägelse från uppdraget som
ersättare i kommunstyrelsen samt krisledningsnämnden
godkänns.

4. Bo Gustavsson (LPo) utses som ersättare i kommunstyrelsen
samt ersättare i krisledningsnämnden till och med 2026-12-31.

5. Mats Fredrikssons (LPo) avsägelse från uppdraget som
ersättare i miljö- och byggnämnden godkänns.

6. Bo Gustavsson (LPo) utses som ersättare i miljö-och
byggnämnden till och med 2026-12-31.

7. Mats Fredrikssons (LPo) avsägelse från uppdraget som
ersättare i valnämnden.

8. Val som ersättare i valnämnden bordläggs till kommande
sammanträde.

Ärendebeskrivning

Mats Fredriksson (LPo) har 2024-11-14 inkommit med en avsägelse
från ersättare som ledamot i kommunfullmäktige, kommunstyrelsen,
krisledningsnämnden, valnämnden samt miljö- och byggnämnden.
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KF §90 VAL.2024.11

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar enligt följande;

1. Mats Fredrikssons (LPo) avsägelse från uppdraget som
ersättare i kommunstyrelsen samt krisledningsnämnden
godkänns.

2. Bo Gustavsson (LPo) utses som ersättare i kommunstyrelsen
samt ersättare i krisledningsnämnden till och med 2026-12-31.

3. Mats Fredrikssons (LPo) avsägelse från uppdraget som
ersättare i miljö- och byggnämnden godkänns.

4. Bo Gustavsson (LPo) utses som ersättare i miljö-och
byggnämnden till och med 2026-12-31.

5. Mats Fredrikssons (LPo) avsägelse från uppdraget som
ersättare i valnämnden.

6. Val som ersättare i valnämnden bordläggs till kommande
sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet förslaget.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Länsstyrelsen Östergötland
Berörd
Berörda instanser
Troman
Löner
Akten
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KF §91 KS-SA.2024.65

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Översyn av politisk organisation samt översyn av
arvodesbestämmelser inför mandatperioden 2027-2030

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att översyn av den politiska
organisationen i Valdemarsviks kommun ska genomföras inför
mandatperioden 2027-2030.

En fullmäktigeberedning med representanter från valda partier i
kommunfullmäktige tillsätts gällande översyn av politisk organisation.
Beredningen ska bestå av sju ledamöter varav en ledamot är
ordförande och en ledamot är vice ordförande. Val sker i separat
ärende.

En fullmäktigeberedning med tre representanter från valda partier i
kommunfullmäktige tillsätts gällande översyn av arvodesbestämmelser.
Beredningen ska bestå av tre ledamöter varav en ledamot är
ordförande och en ledamot är vice ordförande. Val sker i separat
ärende.

Resurser avseende arvoden, omkostnader och sekreterarstöd tillförs
beredningarna med 150 tkr, som finansieras genom särskilt anslag i
budget för 2025 vilket tillförs kommunfullmäktige.

Ärendebeskrivning

Den nuvarande politiska organisationen infördes 2007. Den 1 mars
2016 förändrades myndighetsnämndens uppdrag, vilket ledde till att
miljö- och byggnämnden inrättades. Den 1 april 2020 inrättades sociala
myndighetsnämnden.

Den politiska organisationen består av kommunfullmäktige,
kommunstyrelsen, miljö- och byggnämnden, sociala
myndighetsnämnden samt tre utskott under kommunstyrelsen. Utöver
dessa organ finns valnämnd, revisorer, överförmyndare och
demokratiberedningen.

Den kommunala verksamheten har förändrats sedan mitten av 2000-
talet och nya krav ställs på kommunerna idag. Stora delar av den
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KF §91 KS-SA.2024.65

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

nuvarande organisationsstrukturen har gällt under flera
mandatperioder.

Översynens genomförande

En översyn syftar till att utvärdera den nuvarande organisationen utifrån
dagens och framtida förväntningar och krav, både utifrån lagstiftarens
intentioner men också utifrån de förtroendevaldas och allmänhetens
förväntningar. Inom ramen för översynerna sker omvärldsspaning med
kommuner i samma storlek som Valdemarsviks kommun.

Arbetet i beredningarna startar under våren 2025 och ska regelbundet
redovisas i kommunfullmäktige. En slutrapport med förslag till framtida
organisation, arbetsordning och arvodesbestämmelser ska behandlas
på fullmäktiges sammanträde i november 2025. Ambitionen är att
eventuella förändringar ska införas från och med kommande
mandatperiod, 2027.

Om förändringar av organisationen ska genomföras är det bra att
kommande ändringar tydliggörs innan valet i september 2026.
Förändringar gällande ledamöter i kommunfullmäktige ska rapporteras
till Länsstyrelsen senast februari samma år som val till
kommunfullmäktige sker.

Beredningarnas ledning och styrning

Till beredningarna knyts kanslichefen som huvudsekreterare som
tillsammans med ordföranden i respektive beredning leder kallar till
möten samt leder och samordnar arbetet.

Kommundirektören har rätt att närvara vid sammanträden för
beredningarna.

Inriktning gällande översyn

Översynen ska beakta följande:

En kostnadsbild som inte ökar.
Kostnaderna för den politiska organisationen ska inte öka, men kan
komma att omdisponeras.
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KF §91 KS-SA.2024.65

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Politikeruppdraget.
Hur kan attraktiviteten höjas så att nyrekryteringar förenklas och
avhopp minimeras. Hur kan politikeruppdraget kontra
tjänstemannauppdraget förtydligas.

Demokratiperspektivet.
Hur kan medborgarinflytande öka och tilltro och förtroende stärkas.

Effektivitet, styrning och måluppfyllelse.
Vilken roll ska kommunstyrelsen ha? Hur utvecklas styrning och ledning
och relationen till professionen. Hur utformas en bra ansvarsfördelning.

Arvoden
Vad är en rimlig nivå på arvoden för både sammanträden i
kommunfullmäktige, nämnder utskott men också för heltidsarvoderade
kommunalråd och oppositionsråd.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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KF §92 KS-SA.2024.65

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Val av fullmäktigeberedning för översyn av politisk
organisation inför mandatperioden 2027-2030

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning

Kommunfullmäktige beslutade vid dagens sammanträde att inrätta en
fullmäktigeberedning med representanter från valda partier i
kommunfullmäktige tillsätts gällande översyn av politisk organisation.
Beredningen ska bestå av sju ledamöter varav en ledamot är
ordförande och en ledamot är vice ordförande. Val sker i separat
ärende.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kansliet
Akten
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Val av fullmäktigeberedning för översyn av
arvodesbestämelser inför mandatperioden 2027-2030

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning

Kommunfullmäktige beslutade vid dagens sammanträde att inrätta en
fullmäktigeberedning med tre representanter från valda partier i
kommunfullmäktige tillsätts gällande översyn av arvodesbestämmelser.
Beredningen ska bestå av tre ledamöter varav en ledamot är
ordförande och en ledamot är vice ordförande. Val sker i separat
ärende.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kansliet
Akten
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Prövning om CVAB:s och VETAB:s verksamheter har varit
förenlig med det fastställda ändamålet och utförts inom
ramen för de kommunala befogenheterna år 2023

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna.

Ärendebeskrivning

Enligt kommunallagen 6 kap 9 § ska kommunstyrelsen årligen pröva om
den verksamhet som de kommunala bolagen bedrivit under föregående
kalenderår har varit förenlig med de fastställda kommunala ändamålet och
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna
(lokaliseringsprincipen, självkostnadsprincipen, likställighetsprincipen).
Uppsiktplikten innebär att kommunstyrelsen ska fatta ett aktivt beslut om
bolagen utfört verksamheten inom de ramar som lagts fast i
bolagsordningarna. Bolagen ska följa ägardirektiv och riktlinjer på ett
beslutat och strukturerat sätt som bottnar i kommunfullmäktiges mål. Om
styrelsen finner att så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige
om nödvändiga åtgärder.

Ekonomienheten representerar förvaltningen och har undersökt de
kommunala bolagen Centrumhuset i Valdemarsvik AB, CVAB, och
Valdemarsviks etableringsaktiebolag, VETAB. Årsredovisningar,
ägardirektiv och bolagsordningar har använts som underlag till
undersökningen. Bedömningen är att verksamheterna i huvudsak varit
förenliga med det fastställda kommunala ändamålet för respektive bolag
och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.

Centrumhuset i Valdemarsvik AB
Bolaget äger och förvaltar två fastigheter, Sjöhuset och Funkishuset.
Funkishuset är till stora delar uthyrt till Valdemarsviks kommun. Under år
2023 har Sjöhuset varit tillgänglig för försäljning. För att öka
uthyrningsgraden har ett sk Cooffice inrättats. Cooffice ger hyresgästen
möjlighet till kortare hyra av mindre kontorslokaler. På fastighetens
övervåning finns större evenemangslokal tillgänglig för dygnshyra. I
avvaktan på detaljplan är bolaget ännu lagfaren ägare till den försålda
fastigheten ”Garvarhuset”.
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Bolaget ska enligt bolagsordningen förvalta fastigheter inom
Valdemarsviks kommun. Enligt ägardirektiv ska bolaget ansvara för att
dess fastigheter fortlöpande underhålls och utvecklas efter befintlig och
bedömd framtida efterfrågan. Uppdrag till styrelsen och verkställande
direktören är att vidta åtgärder för att undvika ekonomiska och
kapitalmässiga förluster. Prioriterat är att försäljning av Sjöhuset ska
genomföras.

Centrumhuset i Valdemarsvik AB ska långsiktigt uppnå en soliditet på
15% enligt ägardirektiv.

Bolaget har under år 2023 drivit försäljningsprocessen av Sjöhuset.
Bolaget genomför under år 2023 en undersökning av inomhusluften i
Sjöhuset. Resultatet visar inga förhöjda risker med att vistas i Sjöhuset.
Beslut tas att verka för att öka uthyrningsgraden av
kontorslokaler/affärslokaler i Sjöhuset. Enligt årsredovisningen 2023 var
bolagets soliditet 5,9% (5,3%). Soliditeten väntas öka vid
fastighetsförsäljning.

Förvaltningens samlade bedömning är att bolagets verksamhet under
föregående kalenderår i huvudsak har varit förenlig med det fastställda
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala
befogenheterna.

Valdemarsviks Etableringsaktiebolag VETAB
Bolaget äger och förvaltar fastigheten Strömsvik 4,
administrationsbyggnaden och kommunhuset Strömsvik.
Valdemarsviks kommun är den enda hyresgästen och debiteras en
årlig hyra motsvarande bolagets självkostnader.

Enligt ägardirektiv ska bolaget på ett kostnadseffektivt sätt förvalta
fastigheten Strömsvik 4, så att fastighetsvärdet bibehålls över tid.
Förvaltningens samlade bedömning är att bolagets verksamhet
under föregående kalenderår varit förenlig med det fastställda
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala
befogenheterna.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Ekonom D.G
Akten
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Partistöd 2025

Kommunfullmäktiges beslut

1. Kommunfullmäktige beslutar att utbetala kommunalt partistöd för
år 2025 till de partier som har lämnat in en redovisning av hur det
kommunala partistödet har använts under 2023 i enlighet med
kommunallagens bestämmelser och kommunens regler för
partistöd.

2. Partistöd utbetalas till Centerpartiet, Landsbygdspartiet
Oberoende, Moderaterna, Socialdemokraterna,
Sverigedemokraterna, Vänsterpartiet och Kristdemokraterna.

3. Utbetalning sker när granskningsrapport lämnats in.

Ärendebeskrivning

Kommunfullmäktige har 2022-04-04 § 51 antagit nya regler för
kommunalt partistöd. En mottagare av partistöd ska årligen lämna en
skriftlig redovisning som visar att partistödet har använts för det
ändamål som anges i 4 kap. 29 § 2 st. KL. Redovisningen ska avse
perioden 1 januari-31 december föregående år och vara inlämnad till
kommunfullmäktige senast den 30 juni efter redovisningsperiodens
utgång.

Partistödet består av ett grundstöd, som utgår med 0,1 x aktuellt
basbelopp per parti samt ett mandatstöd som utgår med 0,05 x
aktuellt basbelopp per mandat.

Yrkanden
Per Hollertz (M) yrkar att utbetalning sker när granskningsrapport
lämnats in.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.
_ _ _ _ _ _ _
Beslutet skickas till
Kansliet
Akten
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Delårsrapport per 31/7 2024

Kommunfullmäktiges beslut

Delårsrapport per den 31/7 2024 godkänns.

Ärendebeskrivning
Delårsrapporten 2024 innehåller en uppföljning av inriktningsmål och
uppdrag enligt den plan som fastställdes i kommunstyrelsens
verksamhetsplan. Den innehåller även en kort verksamhetsberättelse,
ett delårsbokslut samt en prognos för helåret.

Resultatet per den 31/7 uppgår till -16,2 mnkr (5,2 mnkr). Under
perioden har nyupplåning skett med 20,0 mnkr. De långfristiga
skulderna uppgår därmed till 323,3 mnkr (260,9 mnkr)

Uppföljningen av de finansiella målen för god ekonomisk
hushållning visar att kommunen inte uppfyller målen ur ett
finansiellt perspektiv vare sig i delårsbokslutet eller prognosen.
Delårsbokslutet visar på ett resultat om -16,2 mnkr medan
prognosen pekar mot -18,7 mnkr. Det budgeterade resultatet
uppgick till -10,9 mnkr.

Det svaga resultatet i kombination med de demografiska
förändringar kommunen står inför fordrar omfattande åtgärder i den
kommunala verksamheten.

Yrkanden
Per Hollertz (M) yrkar bifall till liggande förslag.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Ekonomichefen
Akten

24(59)



KF §97 KS-SA.2022.4

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Samverkan om gemensam överförmyndarnämnd i östra
Östergötland

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige upphäver beslut KF §120/22.

2. Förvaltningen får i uppdrag att senast december 2025
återkomma med förslag om hur överförmyndarens
verksamhet ska organiseras från 2027.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktiges beslut KF §120/22

Kommunfullmäktige beslutade 2022-08-29 § 120 följande:

Kommunfullmäktige ställer sig positiv till att införa en
gemensam nämnd och en gemensam verksamhet för
överförmyndarverksamheten i östra Östergötland.

Inriktningen är att en gemensam nämnd och verksamhet
kan införas från och med den 1 januari 2027 och att beslut
om avtal mellan de ingående kommunerna ska fattas
senast år 2025.

Överförmyndaren får i uppdrag att tillsammans med
överförmyndarnämnderna i Finspångs, Norrköpings och
Söderköpings kommuner förbereda samverkan genom att
ensa regelverk och arbetssätt.

Beslutet gäller under förutsättningen att samtliga berörda
kommuners fullmäktige fattar likalydande beslut.

Inför beslutet i kommunfullmäktige samverkade kommunerna för att
enas kring vissa principiella frågor för utgångspunkt i det
kommande arbetet. Inom den fortsatta samverkan skulle följande
gällande;

- Norrköpings kommun ska vara värdkommun.
- Samverkan sker genom gemensam nämnd.
- Verksamheten bedrivs sammanhållet, det vill säga att man har

gemensamma regler, rutiner, arvoden mm och inte fyra olika
system
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- Varje kommun har ansvar för det som skett i ärendena innan
samverkan.

- Lokal närvaro ska garanteras i alla kommuner som ingår i
samverkan.

- Finansieringen ska utgå från antalet ärenden i respektive
kommun.

- Ingen kommun ska behöva sänka kvaliteten i sin verksamhet
vid en samverkan, målet är bland annat att ge ökade
förutsättningar att leva upp till intentionerna i föräldrabalken,
öka förmågan att rekrytera och behålla medarbetare, öka
rättssäkerheten i handläggningen och en större förmåga att
arbeta utvecklingsinriktat och proaktivt.

Nuvarande organisering av överförmyndarens verksamhet
Sedan 2023-03-01 ingår Valdemarsviks kommun tillsammans med
Söderköpings kommun ett avtal om samverkan i gemensamt
överförmyndarkontor. Söderköpings kommun är värdkommun och
det gemensamma överförmyndarkontoret har sitt säte i
Söderköpings kommun. Samverkansavtalet gäller till och med
2026-12-31.

Förslag till beslut
Efter vidare översyn kring utgångspunkterna enligt ovan
konstaterar förvaltningen att detta förslag med en gemensam
nämnd samt den organisering som är utgångspunkt i det vidare
arbetet är för kostnadsdrivande. Med anledning av detta är
förslaget att kommunfullmäktige upphäver det tidigare beslutet och
att förvaltningen får återkomma senast december 2025 om hur
överförmyndarens verksamhet fortsatt ska organiseras.

Ekonomiska konsekvenser
Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kansliet
Norrköpings kommun
Finspångs kommun
Söderköpings kommun
Akten
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Ny Hamnordning och Hamntaxa från och med 2025-01-01

Kommunfullmäktiges beslut

1. Upphäva gällande Hamnordning, antagen av
kommunfullmäktige 2020-03-30 (§ 23).

2. Upphäva gällande Hamntaxa, antagen av kommunfullmäktige
2020-03-30 (§ 23).

3. Fastställa förslag till reviderad Hamnordning för Valdemarsviks
kommun – Ordningsregler och bestämmelser för kommunens
hamnområden inkluderande ställplatser för husbilar.

4. Fastställa nytt förslag till reviderad Hamntaxa för fartyg,
ställplatser för husbilar och parkeringsplatser i anslutning till
småbåtshamnarna i Valdemarsviks kommun.

5. Fastslå att avgifterna i taxan ska indexregleras årligen.
Uppräkning ska ske utifrån förändrat indextal (KPI total) för
oktober månad året före nytt kalenderår.

6. Hamntaxan och Hamnordningen ska gälla från och med 2025-
01-01.

Särskild notering

Beräkningar enligt nedan är baserade på förvaltningens förslag
som ändrats till vissa delar i kommunstyrelsen. Därav stämmer inte
dessa beräkningar nedan fullt ut.

Sammanfattning

I samband med budgetarbetet inför år 2024 fick samhällsbyggnad i
uppdrag att se över nivåerna på gällande taxor samt undersöka om
det fanns åtgärder eller arbeten som skulle vara möjliga för
kommunen att ta betalt för.
Gällande Hamnordning och Hamntaxa antogs i mars 2020.

Utifrån ovan nämnda uppdrag att bl.a. se över taxorna har
samhällsbyggnad tagit fram förslag på revidering av såväl
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Hamntaxan som Hamnordningen. Revideringen av Hamnordningen
har mest bestått i att förbättra läsbarheten, flytta över till
Hamntaxan sådant som rör ordningsregler i hamnarna samt några
övriga mindre justeringar.

Revideringen av Hamntaxans avgifter är i förslaget uppräknade
både enligt index och utifrån att vissa avgifter har bedömts som
orimligt låga. En del avgifter är helt nya.

I syfte att effektivisera en del administrativa arbetsuppgifter
behöver en e-tjänst tas fram för anmälan till en båtplats men även
för att hantera kölistor för båtplatser och de kontrakterade
parkeringsplatserna i Fyrudden.

Förslaget till ny hamntaxa kommer uppskattningsvis att innebära
ökning av intäkter till kommunen på omkring 782 000 kr.

Ärendebeskrivning

Hamnordningen och Hamntaxan omfattar fyra kategorier fartyg;

 Fartyg som besöker gästhamnarna
 Fartyg som har en kontrakterad säsongsplats (fritidsbåtar)
 Fartyg som har en kontrakterad årsplats i Fyrudden, gäller

kommersiella fartyg och fartyg som ägs av privatpersoner
 Kommersiella fartyg som besöker hamnarna

I samband med budgetarbetet inför år 2024 fick samhällsbyggnad i
uppdrag att se över samtliga taxor och avgifter.

Gällande Hamnordning och Hamntaxa fastställdes i mars 2020.
Förutom att det finns behov av göra dokumenten tydligare och mer
läsvänliga finns det behov av att räkna upp avgifterna till följd av
indexökningar från 2020 samt att kompensera för övriga
kostnadsökningar.

Det finns även ett behov av att ta in nya avgifter i taxan, till exempel
för kommersiella båtar som ligger i hamn under vintertid samt en
administrativ avgift för en köplats till kontrakterad båtplats och till en
kontrakterad parkeringsplats i Fyrudden.
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Samhällsbyggnad har arbetat fram ett förslag till reviderad
Hamnordning och Hamntaxa. Miljökontorets har varit remissinstans
av förslaget till Hamnordningen. Miljökontorets synpunkter i
yttrandet var enbart av redaktionell karaktär.

Redogörelse för förslaget till reviderad Hamnordning

 Hamnordningens inledande text är flyttad till dokumentets
första sida

 På sidan 2 finns en i ingress som beskriver vad det är för
dokument, en definitionsbeskrivning samt en hänvisning till
Hamntaxan när det gäller avgifter

I nedanstående tabell redogörs för skillnaderna mellan gällande
Hamnordning kontra förslagen till revideringar av Hamnordningen.

§ i gällande
Hamnordning

Förslag på revidering i förslag till ny
Hamnordning

§ 1 Uppdelad i § 1 och § 2, texten är
omformulerad

§ 2 Är nu § 3, texten är omformulerad,
definitioner är flyttad till dokumentets
inledning

§ 3 Flyttad till § 25
§ 4 Är nu uppdelad i §§ 4 -11
§ 5 Är nu § 12, ingen övrig förändring
§ 6 Flyttad till Hamntaxan
§ 7 Är nu § 13, ingen övrig förändring
§ 8 Information om Hamntaxan, flyttad till

sidan 2
§ 9 Är nu § 14 och § 15, ingen övrig

förändring
§ 10 Är nu § 17 och § 18
§ 11 Är nu § 19 - 23
§ 12 Är nu § 26, följande text borttagen: Öbor kan

hos hamnchefen ansöka om nyttjande av för
deras behov utmärkta platser. Antalet
tilläggsplatser är begränsad och kan endast
tillgodose de med störst behov.

§ 13 Är nu § 24
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Redogörelse för förslaget till reviderad Hamntaxa

Generella förändringar

 På sidan 2 finns en i ingress som beskriver vad det är för
dokument, dokumentets disposition och en
definitionsbeskrivning enligt följande;
- 1. allmän information och föreskrifter
- 2. taxa och bestämmelser i kommunens småbåtshamnar
- 3. taxa och bestämmelser för kommersiella fartyg, fartyg

med kontrakterade årsplatser samt parkeringsplatser
 Bestämmelserna om vilka regler som gäller i

småbåtshamnarna och för kommersiella fartyg samt fartyg
med kontrakterade årsplatser och kontrakterade
parkeringsplatser är flyttade från Hamnordningen till
Hamntaxan

 Avgifterna är uppställda i tabeller för en bättre läsbarhet
 Uppräkningen av avgifterna är i de flesta fall uppräknande

utifrån indexförändringar sedan nu gällande taxa fastställdes.
Vissa avgifter har uppräknats mer än index utifrån att de
bedömts vara orimligt låga

Förändringar i avgifterna

Förutom höjda avgifter föreslås följande förändringar:

 Avgiften för fartyg- fritidsbåtar med kontrakterad
säsongsplats är i gällande taxa beräknad utifrån fartygets
längd. Nu föreslås att avgiften istället ska baseras på antalet
bryggmeter som tas i anspråk

 Den subventionerade avgiften för fartyg med kontrakterad
årsplats som innehas av person folkbokförd på ö tas bort

För fartyg upp till 12 m är avgiften 2 180 kr, om man är

§ 14 Är nu § 27
Ny § § 16 reglerar försäljning från kaj eller

båt
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folkbokförd på ö är avgiften 1 310 kr, en subvention med 870
kr.

Om fartygets längd är över 12 m är avgiften 3 470 kr, om
man är folkbokförd på ö är avgiften 2 080 kr, en subvention
med 1 390 kr.

Nu föreslås en och samma avgift för en kontrakterad
årsplats oavsett var personen är folkbokförd.

 Avgiften för fartyg i chartertrafik som inte har hemmahamn i
Valdemarsvik eller Fyrudden samt avgiften för fartyg med
hemmahamn i Valdemarsvik eller Fyrudden tas bort

 Avgiften för kortare tilläggning under dagtid - mer än 4
timmar - tas bort

 Ställplatsavgifterna ändras från tre säsongsnivåer till två

Avgifter- nyheter

 En avgift införs för kommersiella fartyg som önskar en
vinterplats i Valdemarsviks hamn

 Det görs möjligt att göra avsteg från taxan vid större
arrangemang, gäller gästhamnsplatser och ställplatser

 En digital tjänst skapas för anmälan till båtplats samt för anmälan
till kölistor avseende kontrakterad båt- och parkeringsplats. Det
införs även en administrativ avgift för den årliga hanteringen av
kölistorna

Idag hanteras anmälan till båtplats och anmälan till kölistor
manuellt i excelfiler eller på papper. I skrivandets stund är det ingen
kö till båtplatserna, det finns platser att erbjuda.

När det gäller kölistan till en kontrakterade parkeringsplats i
Fyrudden är läget ett helt annat. Det finns 41 parkeringsplatser
ovanför affärs- och restaurangbyggnaden i Fyrudden, dom
parkeringsplatserna är de mest efterfrågade.
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Det finns även 29 parkeringsplatser på parkeringen till höger innan
man kommer fram till nyss nämnda byggnad. Dom platserna är
något mindre efterfrågade. I kölistan till dom platserna finns en viss
ruljangs, parkeringsplatser har kunnat erbjudas personer som
ställde sig i kö under förra året eller i början av detta år.

När det gäller parkeringsplatserna ovanför affärs- och
restaurangbyggnaden i Fyrudden har den som står på tur att få en
parkeringsplats stått i kö sedan 2015. Att ha en manuell hantering
med namn och kontaktuppgifter som inte uppdateras under flera
års tid innebär en kvalitetsosäker hantering.

Bristen på årlig kontakt mellan kommunen och den som har en
köplats innebär att kommunen saknar kännedom om intresset för
en parkeringsplats fortfarande finns kvar. Dessutom riskerar
kontaktuppgifter under en sådan lång period att bli inaktuella vilket
kan innebära att en plats inte erbjuds till den som står näst på tur.

För att göra kölistan årsaktuell föreslås att man som köande varje
år aktivt ska meddela att intresset kvarstår genom att betala en
administrativ avgift som på så vis styrker att man avser att kvarstå i
kön. Om betalningen inte kommer kommunen tillhanda inom
angiven tid stryks man ur kölistan.

Att hantera köer till båtplatser, parkeringsplatser eller annat på
ovan föreslagna eller liknande sätt är vanligt förekommande i andra
kommuner. För att effektivisera och säkerställa turordning och att
aktuella kontaktuppgifter finns behöver en e-tjänst skapas för
ändamålet.

Uppskattning av ökade intäkter från höjda avgifter och
helt nya avgifter i taxan

Avgift för Intäkt
år
2024

Beräknad
intäkt
2025

Uppskattad
ökning av intäkt

Fritidsbåt i gästhamn,
Valdemarsvik

167 800 kr 256 800 kr 89 000 kr

Fritidsbåt i gästhamn,
Fyrudden

362 200 kr x) 434 640 kr 72 440 kr
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X) Jämförelse med år 2023

*) Jämförelsen med år 2023 med anledning av att ställplatser inte var tillgängliga
under år 2024 på grund av kajrenovering.

Ställplats för husbil,
Valdemarsvik

832 000 kr *) 1 204 000 kr 372 000 kr

Kontrakterad
säsongsplats i
småbåtshamnen,
Valdemarsvik

59 300 kr 62 265 kr 2 965 kr
(5%)

Kontrakterad
säsongsplats i
småbåtshamnen,
Fyrfjärden

1 026 300 kr 1 077 615 kr 51 315 kr
(5%)

Kontrakterade
parkeringsplatser i
Fyrudden

90 500 kr 220 000 kr 129 500 kr

Kontrakterade
årsplatser i Fyrudden
hamn

60 000 kr 77 000 kr 17 000 kr

Övriga avgifter
Vinterplats i
Fyrudden,
kommersiella båtar i
Valdemarsviken m.m

22 000 kr 60 000 kr 38 000 kr

Anmälan till kölista,
parkeringsplats samt
plats i
småbåtshamnen

Ny avgift 10 000 kr 10 000 kr

SUMMA 2 620 100 kr 3 402 320 kr 782 220 kr
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Ekonomiska konsekvenser

Förslaget innebär en kostnad för att skapa en e-tjänst för anmälan
till båtplats samt köhanteringen av kontrakterad båtplats och
parkeringsplatserna i Fyrudden.

Förslaget innebär även en uppskattad intäktsökning på 782 220 kr.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Samhällsbyggnadschefen
Akten
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Taxor och avgifter för markupplåtelse samt för uthyrning
av anläggningar och lokaler

Kommunfullmäktiges beslut

1. Upphäva Taxa för markupplåtelse, antagen av
kommunfullmäktige 2021-02-08 (§ 4)

2. Upphäva Taxor för padel samt tennisbanor för utomhusbruk,
antagen av kommunfullmäktige 2020-03-30 (§ 24)

3. Upphäva Taxa för uthyrning av idrottshallar, antagen av
kommunfullmäktige 2022-10-17 (§ 145)

4. Fastställa förslag till Taxa för markupplåtelse samt för uthyrning
av anläggningar och lokaler.

5. Fastställa att taxan ska börja gälla från och med 2025-01-01.

6. Fastslå att avgifterna i taxan ska indexregleras årligen.
Uppräkning ska ske utifrån förändrat indextal (KPI total) för oktober
månad året före nytt kalenderår.

Särskild notering

Beräkningar enligt nedan är baserade på förvaltningens förslag
som ändrats till vissa delar i kommunstyrelsen. Därav stämmer inte
dessa beräkningar nedan fullt ut.

Sammanfattning

I samband med budgetarbetet inför år 2024 fick samhällsbyggnad i
uppdrag att se över nivåerna på gällande taxor samt om det fanns
åtgärder eller arbeten som skulle vara möjliga för kommunen att ta
betalt för.

Till skillnad från andra kommuner tar Valdemarsvik ut få avgifter för
exempelvis markupplåtelse och avgifterna som tas ut ligger ofta på
en låg nivå i jämförelse med andra kommuner.
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Sammantaget beräknas de nya avgifterna i taxeförslaget ge
intäkter på cirka 90 000 kr. Därtill kommer intäkterna från höjning av
nuvarande avgifter med uppskattningsvis 120 000 kr/år.

Ärendebeskrivning

I samband med budgetarbetet inför år 2024 fick samhällsbyggnad i
uppdrag att se över nivåerna i gällande taxa för markupplåtelse och
om det fanns åtgärder eller arbeten som skulle vara möjliga för
kommunen att ta betalt för. Det skulle visa sig att det fanns
potentiella avgifter möjliga att införa.

Avdelningen har arbetat fram ett förslag till ny taxa för
markupplåtelse där även Taxor för padel samt tennisbanor för
utomhusbruk samt Taxa för uthyrning av idrottshallar ingår.
Förslaget som har tagits fram består både av helt nya avgifter och
av uppräkningar på nuvarande avgifter i nyss nämnda
taxedokument.

I arbetet med förslaget har jämförelser gjorts med motsvarande
taxor från Söderköping, Åtvidaberg, Finspång, Västervik och
Norrköping.

Taxeförslaget i relation till andra styrande dokument

Det finns styrande dokument som reglerar områden som förslaget
till ny taxa berör. Det är Lokala ordningsföreskrifter, Lokala
ordningsföreskrifter för torghandel samt Riktlinjer för
markupplåtelse. Det finns inget som påverkar eller är
motsägelsefullt i förhållandet mellan dessa dokument och förslaget
till ny taxa.

Uppskattning av intäkter från helt nya avgifter i taxan

Utifrån förslagen på helt nya avgifter i taxan har en grov
uppskattning gjorts av hur stora intäkter de nya avgifterna kan
komma att inbringa till kommunen, uppskattningsvis landar
summan på cirka 90 000 kr utifrån nedanstående beräkningar.
Därtill kommer intäkterna som härrör från höjning av nuvarande
avgifter.
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 Försäljning från kaj 3 000 kr
 Upplåtelse för kommersiella ändamål 15 000 kr
 Upplag bodar mm 7 000 kr
 Handläggning grävtillstånd 30 000 kr
 Handläggning trafikanordningsplan 20 000 kr
 Övriga 15 000 kr

SUMMA 90 000 kr

Uppskattning av intäkter från uppräkningen av avgifterna

Utifrån en grov uppskattning av hur mycket ökningen av befintliga
avgifterna kan generera resulterar i ca 120 000 kr/år.

Redogörelse för förslaget

Tabell; Markupplåtelse

 Torghandel

En torghandelsplats är 4 meter. Avgiften höjs till det dubbla och
höjningen motiveras både utifrån ökningen av konsumentprisindex
från och med året när gällande taxa antogs samt att avgiftsnivån
ligger i paritet med taxan för torghandel hos
jämförelsekommunerna.

Även om höjningen är hög procentuellt sett får den ses som rimlig
utifrån det relativt låga värdet på varorna som säljs.

 Försäljning av varor/livsmedelsprodukter från kaj eller fartyg

Avgiften är helt ny och ska tillämpas exempelvis när ”potatisbåten”
håller försäljning i hamnen. Arrangemang som anordnas för
allmänheten ombord på fartyg som ligger i hamn, regleras i
hamntaxan.
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 Food Trucks, matvagnar och mobila kök

Food Trucks har blivit ett allt vanligare inslag i det offentliga
rummet. Från och med sommaren 2024 har standarden höjts vid
Food truckplatserna på Kolplan, platserna har nu tillgång till både el
och vatten.

Utifrån ovan nämnda standardhöjning höjs avgiften från 200 kr till
400 kr per plats och dag under perioden 1 juni till 31 augusti.
Under lågsäsong höjs avgiften från 100 kr per plats och dag till 300
kr.

Avgiften för en säsongsplats höjs med 1 250 kr, från 2 500 kr till
3 750 kr

 ”Loppis”

Avgiften per dag lämnas oförändrad eftersom den bedöms ligga på
en rimlig nivå utifrån värdet på det som säljs.

Avgiften per år/säsong höjs från 2 000 kr till 2 500 kr.

 Upplåtelse för kommersiellt ändamål eller arrangemang

Avgiften för den här typen av upplåtelse är helt ny. I dagsläget har
kommunens mark upplåtits gratis till exempelvis cirkusar. I vissa fall
har arrangören debiterats kostnader för den städning som
kommunen har behövt göra efter upplåtelsen.

Avgiften föreslås bestå av två nivåer. För en yta som uppgår till
500m2 föreslås avgiften till 2 000 kr per dygn. Om ytan överstiger
500 m2 föreslås avgiften bli 5 000 kr per dygn.

Exempel på arrangemang när den här avgiften kan tillämpas är -
förutom redan nämnda cirkusar - markupplåtelse för festivaler,
mässor, utomhusbio eller idrottsevenemang som visas på
storbildsskärm.
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 Upplag av olika slag

Avgiften för den här typen av upplåtelse är helt ny. Exempel på
upplag kan vara:

1. uppställda bodar
2. byggnadsställningar
3. containrar
4. provisoriska byggnader samt övrigt som kan jämställas med

det som beskrivs vid punkt 1-3.

Avgiftsnivåerna ligger i paritet med jämförbara kommuner.

 Avgifter för handläggning

Avgifter för administration av vissa ärenden är helt ny och ligger
lägre eller i paritet med andra kommuners avgifter för den här typen
av handläggning.

Tabell; Uthyrning av lokaler

Avgifterna för uthyrning av lokaler är nya och grundar sig på de
avgiftsnivåer som har tagits ut vid kommun-intern uthyrning.

Tabell; Uthyrning av Grännäs Folkets park

Nuvarande avgifter får ses som orimligt låga därav en hög höjning.

När det gäller dans eller annan tillställning som anordnas av
eventföretag eller andra arrangörer och som riktar sig till
allmänheten är det tillställningar som förväntas locka flera hundra
besökare. Utifrån de förmodade intäkterna tillställningarna inbringar
ses höjningen som väl motiverad och ej avvikande från avgifter
som tas ut i parker för likande arrangemang.

Tabell; Uthyrning av konstgräsplanen på Grännäs IP vecka 16
– 44

Avgiften 500 kr per timme lämnas oförändrade för lag verksamma
inom kommunen. Kommunfullmäktige beslutade 2015-02-09 om en
taxa som endast skulle gälla för tiden 2015 och våren 2016.
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Därefter har inget nytt beslut tagits och avgiften på 500 kr är den
som fortfarande tas ut utifrån att inget nytt taxebeslut är antaget.

För lag från andra kommuner är nuvarande avgift för träning 600 kr
per timme och för match 700 kr per timme. Nu föreslås att avgiften
för träning höjs till 700 kr per timme då slitaget bedöms som likartat
som vid ett matchtillfälle.

Tabellerna; Uthyrning av idrottshallar och padel- samt
tennisbanor

Avgifterna har nyligen uppdaterats, därav ingen förändring.

Ekonomiska konsekvenser

Förslaget innebär en uppskattad intäktsökning på 90 000 kr.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Samhällsbyggnad (A.E samt G.H)
Kansliet (C.S)
Akten
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Taxor för miljö- och byggnämnden 2025

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att revidera följande taxor;

Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken (1998:808)

Taxa för prövning och tillsyn enligt lagen om tobak och liknande
produkter (2018:2088) samt lagen om tobaksfria nikotinprodukter
(2022:1257)

Taxa för plan- och bygglovsverksamheten enligt plan- och
bygglagen (2010:900), inklusive kart- och mätverksamhet.

Sammanfattning
Miljö- och Plan- och byggkontoren har identifierat bestämmelser som
behöver justeras till Miljö- och byggnämndens taxor för 2025.
Ändringar föreslås i taxor för miljöbalken, livsmedelslagen, samt
plan- och bygglagen inför 2025. För miljöbalken har felaktigheter
identifierats som ska korrigeras, bland annat formuleringar i
taxebilaga 2 gällande drivmedelshantering och avloppsvattenrening.
I taxan för livsmedelslagen har övergångsbestämmelser för årlig
avgift tagits bort, då den inte längre är aktuell.

En ny gemensam taxa föreslås för tillsyn av tobaksfria
nikotinprodukter samt tobak- och liknande produkter, med en
timavgift på 1255 kr. Ändringar i plan- och bygglovstaxan innebär
bland annat möjligheter till delvis återbetalning av avgifter. Taxan för
geodata har också reviderats med där avgifter för produkter och
tjänster baseras på timpris och produktionstid.

Ärendebeskrivning
Revidering av taxa för livsmedelslagen
Då rätten att ta ut årligt avgift för livsmedelstillsyn så föreslås att
bestämmelserna i 7 b § om rätt att ta ut årlig avgift för tillsyn tas bort och
det som står i 7 § och 7 a § slås ihop till en paragraf: 7 §.

Revidering av taxa för miljöbalken
Miljökontoret föreslår följande justeringar i taxebilaga 2 i taxa för
miljöbalken:
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· Punkt 50.20 – U: Drivmedelshantering. I bestämmelsen idag så
står det att det gäller verksamheter som hanterar mer än 1000
m3 motorbränsle.
Bestämmelsen ändras till mindre än 1000 m3 motorbränsle vilket är
den korrekta bestämmelsen enligt miljöprövningsförordningen.

· Punkt 90.16-C: Verksamhet Rening av avloppsvatten.
Står idag felaktig beskrivning av verksamheten och fel tillsynstid
samt hänvisning till miljöprövningsförordningen.
Ändras från:
För en verksamhet som är anmälningspliktig enligt 28 kap. 4 §
miljöprövningsförordningen är tillsynstiden 9 timmar.
Till:
Anmälningsplikt C och verksamhetskod 90.16 gäller för
avloppsreningsanläggning som tar emot avloppsvatten med en
föroreningsmängd som motsvarar mer än 200 men mindre än 2
000 personekvivalenter. Förordning (2018:1460)

Tillsynstiden framgår i kolumnen innan (10 timmar) och behöver
inte stå i den beskrivande texten.

· Punkt 90.16-U: Verksamhet Rening av avloppsvatten.
Står idag felaktigt intervall för antal personekvivalenter (pe): 100-
200 pe. Ändras till korrekt intervall som är 26-200 pe.

Taxa för lagen om tobak och liknande produkter samt lagen om tobaksfria
nikotinprodukter.
Miljökontoret föreslår en gemensam taxa för tillsynen av tobak och
tobaksfria nikotinprodukter. Tillsynen genomförs samtidigt eftersom
försäljningsställena som kontrolleras i regel säljer båda typerna av
produkter. Den årliga tillsynstiden för kontroll av verksamheter som säljer
tobak föreslås vara 4 timmar som är samma tid som nuvarande taxa.

För prövning av tillstånd för att få sälja tobaksprodukter så föreslår
miljökontoret att handläggningstiden ska vara 8 timmar. Avgiften blir då
8xtimavgiften (se nedan) och blir då cirka 10 000 kr. I nuvarande taxa är
handläggningstiden 5 timmar och avgiften 6 100 kr. Åtta timmar för
prövning av tillstånd är samma som i Norrköpings kommun där man har
handläggare som bara arbetar med tillsyn av tobak och alkohol och
därmed har mer spetskompetens.

42(59)



KF §100 KS-SA.2024.98

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Prövningen av tillstånd för att få sälja tobak är komplicerad och innehåller
en personlig lämplighetsprövning av de personer som söker tillståndet.
Det innebär kontakter med polis, skatteverk med flera och kräver mycket
tid och kompetens.

Tillståndsförfarandet skiljer sig mycket från övrig prövning som
miljökontoret gör enligt andra lagstiftningar. Miljökontoret bedömer därför
att det är skäligt att höja handläggningstiden och därmed avgiften för
prövning för att få full kostnadstäckning för handläggning av tillstånd.
Handläggningstiden för prövning av ansökan som föreslås i taxan är på
samma nivå som Norrköpings kommuns taxa. Som i och med sin storlek
har betydligt mer kompetens för att handlägga motsvarande ärenden.
Det bedöms därmed vara en rimlig nivå på föreslagen handläggningstid
och avgift.

För kontroll av tobaksfria nikotinprodukter så föreslås en årlig kontrolltid på
en timme.

Timavgiften i taxan förslås vara samma som för tillsyn enligt
livsmedelslagen som är 1255 kr/timme. Det är en höjning jämfört med
nuvarande timavgift som ligger på 1185 kr men den har inte
indexjusterats sedan 2020.

Revidering av plan- och bygglovstaxan.
Kommunens nuvarande taxa för plan- och bygglovsverksamheten baseras
på en tidsbaserad taxemodell med mestadels fasta avgifter som bygger
på en mall framtagen av Sveriges kommuner och regioner (SKR). För
ärenden och åtgärder som är svåra att tidsätta används timavgift.

Det som föreslås att ändras i taxan är i bestämmelsen som reglerar
återbetalning av avgift då taxan som den är formulerad i nuläget inte ger
möjlighet att återbetala del av avgift. I den har det därmed förtydligats att
återbetalning kan ske för del av avgift. Det handlar till exempel om när
det av någon anledning ska återbetalas i ett bygglovsärende, som vid
överskridande av handläggningstiden på 10 veckor. I de fallen så ska
avgiften för själva handläggandet av bygglovet återbetalas, men inte
avgiften för resterande handläggningsinsatser i ärendena. Som
exempelvis tid för tekniskt samråd, platsbesök, startbesked med mera.
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Revidering av taxa för kommunens tjänster och produkter avseende
geodata.
Förvaltningen har arbetat om taxan rörande geodata baserat på den mall
som SKR tog fram år 2018. Mallen baseras främst på vilka kostnader
man har för att ta fram respektive produkt. Det vill säga vilken tid det tar
för att producera eller ta fram produkten. Föreslaget timpris är samma
som för taxan för plan- och bygglovsärenden, 1315 kr/timme.

För tjänsterna primärkarta, leverans av stompunkterkoordinater och
ortofoton föreslås andra avgifter än timdebitering. De avgifterna har
räknats fram med hjälp av timpris, SKRs modell samt uppskattning av
vilken tid det tar att ta fram och tillhandahålla mät- eller kartprodukten
Leveranskostnaden är beräknade utifrån den tid som det uppskattas ta
att registrera, paketera och leverera

geodata beställningen. Den kostnaden tillkommer på alla produkter som
finns under Del 2 Geodataprodukter i taxetabellen.

Vid framtagandet av förslag till avgiftsnivåer så har de jämförts med
avgifter i jämförbara kommuner. Jämförelsen visar att förslag till avgifter
stämmer bra överens med jämförda kommuner.

Lagstöd
2 kap. 5 § kommunallagen (2017:725)
Förordningen (1998:940) om avgifter för prövning och tillsyn enligt
miljöbalken (1998:808)
27 kap. 1 § miljöbalken
Plan- och bygglag (2010:900) 12 kap. 8 §

Beredning av ärendet
Ärendet har beretts av miljöchef, teamledare för plan-
och bygglovsverksamheten samt GIS-samordnare.

Ekonomiska konsekvenser
Ändringar i taxa för miljöbalken och livsmedelslagen medför inga
ekonomiska konsekvenser jämfört med nuläge.

Ny taxa för lag om tobak och liknande produkter samt lag om tobaksfria
nikotinprodukter innebär en höjd avgift jämfört med gällande taxa för
försäljningsställen som säljer tobak. Det beror dels på höjning av
timavgiften som inte har indexjusterats sedan 2021, samt anpassning av
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tider för handläggning baserat på erfarenhet av handläggning av sådana
ärenden. Det gäller framför allt handläggning av ansökan om tillstånd för
att sälja tobaksprodukter. Samtidigt som taxan innebär en avgiftshöjning
för verksamheter som så minskar skattekollektivets finansiering av de
ärendena. Avgiftsnivån i gällande taxa täcker inte den tid det tar att
handlägga ärendena och därmed sker en subventionering via
skattemedel av de ärende och verksamheterna vilket strider mot
lagstiftarens intentioner.

För plan- och bygglovstaxan så kommer taxan för 2025 innebära
marginella ekonomiska konsekvenser. Uppdelning kan nu ske mellan de
olika insatserna i ärendet vilket innebär möjlighet till rätt avgiftsreducering
samt återbetalning vid ej utförd åtgärd genom tidsuppskattade
taxetabeller.

Den Geodata-taxa som föreslås i denna tjänsteskrivelse medför inga
ekonomiska konsekvenser att fås. Däremot kan det bli ekonomiska
konsekvenser efter 9 februari 2025 beroende på hur kommunen tolkar
implementeringen av EUs öppna data direktiv. Direktivet syftar till att
data som klassas som särskilt värdefulla dataset ska tillhandahållas,
gratis, som öppen data. Hur det påverkar kommunens möjlighet att ta
betalt för vissa geodatatjänster är oklart men kommer att utredas under
hösten, vintern 2024. Resultatet från det arbetet kommer eventuellt att
leda till en ny taxa för Geodata som ska gälla from 10 februari 2025.

Konsekvensbeskrivning
Föreslagna ändringar och tillägg till miljö- och byggnämndens ger en
ökad tydlighet och förhandsinformation om vad handläggning av
ärenden kommer att kosta.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Miljöchefen
Akten
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Mål & Budget 2025 - 2027

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige beslutar att:

1. Skattesatsen behålls oförändrad och fastställs till 22:48
kronor per skattekrona för 2025.

2. Inriktningsmålen fastställs

3. Anslag till respektive nämnd fastställs 2025 till följande,
mnkr:

Kommunstyrelsen 565,7
Miljö- och byggnämnden 0,3
Social myndighetsnämnd 0,3
Valnämnden 0,0
Överförmyndare 1,3
Revision 0,8
Räddningstjänsten Östra Götaland 7,6

4. Till investeringar upptas ett anslag på 50,9 mnkr för 2025 med
anslagsnivå enligt bilagt dokument.

5. Nyupplåning eller alternativt ägartillskott till de kommunala
bolagen budgeteras till 0,7 mnkr 2025.

6. För finansiering av budgetförslaget får nyupplåning ske med
25,0 mnkr 2025.

7. I övrigt godkänna Mål & budget 2025 - 2027.

Reservation

Jonas Andersson och Bo Franzén (V) reserverar sig mot beslutet till
förmån för eget budgetförslag.

Ulf Larsson (-), Per-Ola Birgersson (-) och Hans F Andersson (-)
reserverar sig mot besluten om att avslå yrkanden från Ulf Larsson (-).
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Samtligt närvarande ledamöter och ersättare för Socialdemokraterna
reserverar sig mot besluten om att avslå yrkanden från Lars Beckman (S)
med följande motivering:

Budgetförutsättningar Våra förslag utgår från att skatten lämnas
oförändrad och bedömningen att befolkningen minskar med 35 personer
och inte 40 (0,3 miljoner). Den minskning av investeringsbudgeten som vi
föreslår medför dessutom minskade kapitalkostnader på 2,5 miljoner. Vi
utgår vidare från att kommunen detta extrema år inte ska budgetera för ett
överskott på 3 miljoner utan gå plus minus noll. Genom att stoppa
utökningen av antalet chefer och administrativ personal och inte tillsätta
redan utlysta men ej tillsatta sådana tjänster skapas utrymme (cirka 7
miljoner) för våra nedanstående tilläggsyrkanden.

Mot bakgrund av ovanstående yrkar vi Socialdemokrater att fullmäktige
beslutar om följande tillägg och förändringar av kommunstyrelsens
budgetförslag: Att förvaltningen får i uppdrag att utforma förslag till ny VA-
och reningshållningstaxa som ska införas senast hösten 2025 Att öka
driftsramen för ”Barn, Utbildning och arbetsmarknad” med 2,8 miljoner Att
öka driftsramen för ”Stöd och omsorg” med 10 miljoner Att minska
Investeringsbudgeten med 25 miljoner.

Med anledning av ovanstående förslag till omdisponering av
budgetförutsättningar och att vi inte fann gehör för våra förslag reserverar
vi oss till förmån för våra förslag.

Ajournering
Sammanträdet ajourneras kl 20:30 till kl 20:45

Ärendebeskrivning
Moderaterna, Kristdemokraterna, Landsbygdspartiet oberoende och
Sverigedemokraterna hart inkommit med förslag till Mål & Budget för åren
2025 – 2027.

Yrkanden

Per Hollertz (M) yrkar med instämmande av Annelie Noort (KD) och Per
Hanö (SD) bifall till liggande budgetförslag från Moderaterna,
Sverigedemokraterna, Landsbygdspartiet Oberoende samt
Kristdemokraterna.
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Jenny Elander Ek, Anders Carlsson (C) yrkar bifall till budgetförslag från
Centerpartiet.

Jonas Andersson (V) yrkar bifall till budgetförslag från Vänsterpartiet.

Lars Beckman (S) yrkar med instämmande av Nhela Ali (S) enligt nedan;

- Att förvaltningen får i uppdrag att utforma förslag till ny VA- och
reningshållningstaxa som ska införas senast hösten 2025

- Att öka driftsramen för ”Barn, Utbildning och arbetsmarknad” med
2,8 miljoner

- Att öka driftsramen för ”Stöd och omsorg” med 10 miljoner
- Att minska Investeringsbudgeten med 25 miljoner

Ulf Larsson (-) yrkar enligt nedan;

- att 2025 års budget uppdateras med verkligt utfall 2024 (det bästa
siffror som finns att tillgå). Nuvarande presenterad budget är osäker och
har brister och bör således justeras så tidigt som möjligt under 2025 för att
kunna användas som styrande dokument
- att de större förändringarna (enligt ovan) kompletteras med text så allt
blir förståeligt och läsbart dvs;

· Vad har man åstadkommit under 2024?
· Vad avser man göra under 2025?
· Vilka effekter och rationaliseringar har uppnåtts 2024 och vilka

förväntar man sig under 2025?
- att budgetprocessen ses över och uppdateras så att KF-ledamöter i
mitten av november slipper osäkerhet och allmänt- att rätt siffror redovisas
under årets gång (ekonomirapporter)

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger 3 stycken budgetförslag samt totalt 7
stycken yrkanden utöver dessa budgetförslag.

Ordföranden meddelar följande propositionsordning. Kommunfullmäktige
ska först ta ställning till budgetförslaget före separata yrkanden.
Budgetförslag från kommunstyrelsen är huvudförslag och motförslag till
detta förslag ska utses.
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Ordföranden ställer budgetförslag från Centerpartiet mot budgetförslag
från Vänsterpartiet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet
med budgetförslag från Vänsterpartiet.

Votering begärs.

Ordföranden meddelar följande propositionsordning:
JA-röst för bifall till budgetförslag från Centerpartiet.
NEJ-röst för bifall till budgetförslag från Vänsterpartiet.
AVSTÅR om man avstår i voteringen.

Voteringen faller ut enligt följande;

JA-röster: Jenny Elander Ek (C), Marie Lindh Eriksson (C), Anders
Carlsson (C) och Göran Karlsson (C).
NEJ-röster: Nhela Ali (S), Lars Beckman (S), Magnus Loftén (S), Jonas
Andersson (V), Maud Carlsson (S), Susanne Nordlöf (S), Erik Lundberg
(S), Örjan Carlsson (S), Göran Segergren (S), Bo Franzén (V), Majlis
Paakkari (S) och Göran Tinglöf (S).
AVSTÅR: Anders Sjölander (M), Mark Lindholm (SD), Anna Nilsson (M),
Per Hanö (SD), Micca Andersson (LPo), Annelie Noort (KD), Per Hollertz
(M), Jörgen Karlsson (SD), Hans F Andersson (-), Ulf Larsson (-), Yvonne
Janhäger (M), Kurt Olsson (SD), Bernt Janhäger (M), Per-Ola Birgersson
(-), Marcus Thörnborg (SD), Petra Battel (KD), Anders Jonsson (M) och
Barbro Pettersson (LPo).

Av 35 ledamöter var 34 ledamöter närvarande vid voteringen. 4 ledamöter
har röstat JA, 12 ledamöter har röstat NEJ och 18 ledamöter avstod vid
voteringen. Det innebär att Vänsterpartiets budgetförslag går vidare till
nästa voteringsomgång.

Ordföranden finner att det föreligger två budgetförslag efter den första
voteringsomgången, dels budgetförslag från kommunstyrelsen samt
budgetförslag från Vänsterpartiet. Ordföranden ställer dessa mot varandra
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag
från kommunstyrelsen.

Ordföranden meddelar att kommunfullmäktige nu tar ställning till separata
yrkanden.
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Ordföranden ställer proposition gällande följande yrkande från Ulf Larsson
(-) enligt nedan och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet.

att 2025 års budget uppdateras med verkligt utfall 2024 (det bästa siffror
som finns att tillgå). Nuvarande presenterad budget är osäker och har
brister och bör således justeras så tidigt som möjligt under 2025 för att
kunna användas som styrande dokument

Votering begärs.

Ordföranden meddelar följande propositionsordning:
JA-röst för bifall till yrkandet.
NEJ-röst för avslag till yrkandet.
AVSTÅR om man avstår i voteringen.

Voteringen faller ut enligt följande;

JA-röster: Ulf Larsson (-), Per-Ola Birgersson (-), Hans F Anderson (-),
Nhela Ali (S), Lars Beckman (S), Magnus Loftén (S), Maud Carlsson (S),
Susanne Nordlöf (S), Erik Lundberg (S), Örjan Carlsson (S), Göran
Segergren (S), Majlis Paakkari (S) och Göran Tinglöf (S).

NEJ-röster: Anders Sjölander (M), Mark Lindholm (SD), Anna Nilsson
(M), Per Hanö (SD), Micca Andersson (LPo), Annelie Noort (KD), Per
Hollertz (M), Anders Jonsson (M), Jörgen Karlsson (SD), Yvonne
Janhäger (M), Kurt Olsson (SD), Bernt Janhäger (M), Marcus Thörnborg
(SD), Petra Battel (KD), Barbro Pettersson (LPo), Jenny Elander Ek (C),
Marie Lindh Eriksson (C), Anders Carlsson (C) och Göran Karlsson (C).

AVSTÅR: Jonas Andersson (V) och Bo Franzén (V).

Av 35 ledamöter var 34 ledamöter närvarande vid voteringen. 13
ledamöter har röstat JA, 19 ledamöter har röstat NEJ och 2 ledamöter
avstod vid voteringen. Det innebär att yrkandet avslås.

Ordföranden ställer sedan proposition gällande följande yrkande från Ulf
Larsson (-) enligt nedan och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet.

- att de större förändringarna (enligt ovan) kompletteras med text så allt
blir förståeligt och läsbart dvs;

· Vad har man åstadkommit under 2024?
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· Vad avser man göra under 2025?
· Vilka effekter och rationaliseringar har uppnåtts 2024 och vilka

förväntar man sig under 2025?

Votering begärs.

Ordföranden meddelar följande propositionsordning:
JA-röst för bifall till yrkandet.
NEJ-röst för avslag till yrkandet.
AVSTÅR om man avstår i voteringen.

Voteringen faller ut enligt följande;

JA-röster: Ulf Larsson (-), Per-Ola Birgersson (-), Hans F Anderson (-),
Nhela Ali (S), Lars Beckman (S), Magnus Loftén (S), Maud Carlsson (S),
Susanne Nordlöf (S), Erik Lundberg (S), Örjan Carlsson (S), Göran
Segergren (S), Majlis Paakkari (S) och Göran Tinglöf (S).

NEJ-röster: Anders Sjölander (M), Mark Lindholm (SD), Anna Nilsson
(M), Per Hanö (SD), Micca Andersson (LPo), Annelie Noort (KD), Per
Hollertz (M), Anders Jonsson (M), Jörgen Karlsson (SD), Yvonne
Janhäger (M), Kurt Olsson (SD), Bernt Janhäger (M), Marcus Thörnborg
(SD), Petra Battel (KD), Barbro Pettersson (LPo), Jenny Elander Ek (C),
Marie Lindh Eriksson (C), Anders Carlsson (C) och Göran Karlsson (C).

AVSTÅR: Jonas Andersson (V) och Bo Franzén (V).

Av 35 ledamöter var 34 ledamöter närvarande vid voteringen. 13
ledamöter har röstat JA, 19 ledamöter har röstat NEJ och 2 ledamöter
avstod vid voteringen. Det innebär att yrkandet avslås.

Ordföranden ställer sedan proposition gällande följande yrkande från Ulf
Larsson (-) enligt nedan och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet.

- att budgetprocessen ses över och uppdateras så att KF-ledamöter i
mitten av november slipper osäkerhet och allmänt- att rätt siffror redovisas
under årets gång (ekonomirapporter)

Votering begärs.
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Ordföranden meddelar följande propositionsordning:
JA-röst för bifall till yrkandet.
NEJ-röst för avslag till yrkandet.
AVSTÅR om man avstår i voteringen.

Voteringen faller ut enligt följande;

JA-röster: Ulf Larsson (-), Per-Ola Birgersson (-), Hans F Anderson (-),
Nhela Ali (S), Lars Beckman (S), Magnus Loftén (S), Maud Carlsson (S),
Susanne Nordlöf (S), Erik Lundberg (S), Örjan Carlsson (S), Göran
Segergren (S), Majlis Paakkari (S) och Göran Tinglöf (S).

NEJ-röster: Anders Sjölander (M), Mark Lindholm (SD), Anna Nilsson
(M), Per Hanö (SD), Micca Andersson (LPo), Annelie Noort (KD), Per
Hollertz (M), Anders Jonsson (M),Jörgen Karlsson (SD), Yvonne Janhäger
(M), Kurt Olsson (SD), Bernt Janhäger (M), Marcus Thörnborg (SD),
Petra Battel (KD), Barbro Pettersson (LPo), Jenny Elander Ek (C), Marie
Lindh Eriksson (C), Anders Carlsson (C) och Göran Karlsson (C).

AVSTÅR: Jonas Andersson (V) och Bo Franzén (V).

Av 35 ledamöter var 34 ledamöter närvarande vid voteringen. 13
ledamöter har röstat JA, 19 ledamöter har röstat NEJ och 2 ledamöter
avstod vid voteringen. Det innebär att yrkandet avslås.

Ordföranden ställer sedan proposition gällande följande yrkande från Lars
Beckman (S) enligt nedan och finner att kommunfullmäktige bifaller
yrkandet.

- Att förvaltningen får i uppdrag att utforma förslag till ny VA- och
reningshållningstaxa som ska införas senast hösten 2025

Votering begärs.

Ordföranden meddelar följande propositionsordning:
JA-röst för bifall till yrkandet.
NEJ-röst för avslag till yrkandet.
AVSTÅR om man avstår i voteringen.

Voteringen faller ut enligt följande;
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JA-röster: Ulf Larsson (-), Per-Ola Birgersson (-), Hans F Anderson (-),
Jonas Andersson (V) och Bo Franzén (V), Nhela Ali (S), Lars Beckman
(S), Magnus Loftén (S), Maud Carlsson (S), Susanne Nordlöf (S), Erik
Lundberg (S),Örjan Carlsson (S), Göran Segergren (S), Majlis Paakkari
(S) och Göran Tinglöf (S).

NEJ-röster: Anders Sjölander (M), Mark Lindholm (SD), Anna Nilsson
(M), Per Hanö (SD), Micca Andersson (LPo), Annelie Noort (KD), Per
Hollertz (M), Anders Jonsson (M), Jörgen Karlsson (SD), Yvonne
Janhäger (M), Kurt Olsson (SD), Bernt Janhäger (M), Marcus Thörnborg
(SD), Petra Battel (KD), Barbro Pettersson (LPo), Jenny Elander Ek (C),
Marie Lindh Eriksson (C), och Göran Karlsson (C).

AVSTÅR: Anders Carlsson (C).

Av 35 ledamöter var 34 ledamöter närvarande vid voteringen. 15
ledamöter har röstat JA, 18 ledamöter har röstat NEJ och 1 ledamot
avstod vid voteringen. Det innebär att yrkandet avslås.

Ordföranden ställer sedan proposition gällande följande yrkande från Lars
Beckman (S) enligt nedan och finner att kommunfullmäktige bifaller
yrkandet.

- Att öka driftsramen för ”Barn, Utbildning och arbetsmarknad” med
2,8 miljoner

Votering begärs.

Ordföranden meddelar följande propositionsordning:
JA-röst för bifall till yrkandet.
NEJ-röst för avslag till yrkandet.
AVSTÅR om man avstår i voteringen.

Voteringen faller ut enligt följande;

JA-röster: Jonas Andersson (V), Bo Franzén (V), Nhela Ali (S), Lars
Beckman (S), Magnus Loftén (S), Maud Carlsson (S), Susanne Nordlöf
(S), Erik Lundberg (S),Örjan Carlsson (S), Göran Segergren (S), Majlis
Paakkari (S) och Göran Tinglöf (S).
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NEJ-röster: Anders Sjölander (M), Mark Lindholm (SD), Anna Nilsson
(M), Per Hanö (SD), Micca Andersson (LPo), Annelie Noort (KD), Per
Hollertz (M), Anders Jonsson (M), Jörgen Karlsson (SD), Yvonne
Janhäger (M), Kurt Olsson (SD), Bernt Janhäger (M), Marcus Thörnborg
(SD), Petra Battel (KD), Barbro Pettersson (LPo), Jenny Elander Ek (C),
Marie Lindh Eriksson (C), Göran Karlsson (C), Ulf Larsson (-), Per-Ola
Birgersson (-) och Hans F Anderson (-).

AVSTÅR: Ingen.

Av 35 ledamöter var 34 ledamöter närvarande vid voteringen. 12
ledamöter har röstat JA, 22 ledamöter har röstat NEJ och ingen ledamot
avstod vid voteringen. Det innebär att yrkandet avslås.

Ordföranden ställer sedan proposition gällande följande yrkande från Lars
Beckman (S) enligt nedan och finner att kommunfullmäktige avslår
yrkandet.

- Att öka driftsramen för ”Stöd och omsorg” med 10 miljoner

Ordföranden ställer sedan proposition gällande följande yrkande från Lars
Beckman (S) enligt nedan och finner att kommunfullmäktige avslår
yrkandet.

- Att minska Investeringsbudgeten med 25 miljoner

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Ekonomichefen
Akten
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Motion - Vård -och omsorgsboende

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Ärendebeskrivning

Landsbygdspartiet oberoende (LPo) inkom 2019-09-02 med en
motion gällande behov av uppdatering av boendeutredningen samt
förslag om boendeformer. I svar på motionen framgår att
boendeutredningen har uppdaterats samt redogörelse för
boendeformer.

Kommunfullmäktige återremitterar 2021-11-19 ärendet för
förtydligande av ärendebeskrivningen och frågan om antalet
framtida boenden i kommunen.

Svar på motionen
I den reviderade boendeutredningen, daterad 2020-10-05, framgår
förslag på antal boenden och antal platser. Utredningen visar på ett
samlat behov av två boenden i kommunen med totalt 80-90 platser,
vilket fortfarande är en aktuell bild.

Motionen anses därmed besvarad.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Socialchefen
Akten
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Motion - Ge kommunens vårdpersonal bättre arbetsvillkor

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Ärendebeskrivning

Kristdemokraterna inom 2022-08-29 med en motion gällande att ge
kommunens vårdpersonal bättre arbetsvillkor. De förslår att
kommunstyrelsen utreder förutsättningarna för:

- ”att vårdpersonalens arbetsschema ses över så att
vårdpersonalen ge möjlighet att arbeta färre helger samt att
resurspass och pooltjänster återinförs

- att det blir frivilligt för kommunens vårdpersonal att arbeta
delade turer och att viss ersättning betalas för tiden mellan
arbetspassen till den som väljer det.”

Svar på motionen
Ett arbete för kompetensförsörjning har genomförts där förslag på
olika aktiviteter har identifierats. Där finns arbete med scheman och
differentierade arbetsuppgifter med. Sedan slutet av augusti har en
ny funktion (verksamhetsutvecklare) anställts i syfte att se över
bemanningsplanering. Där inkluderas frågeställningar kring
helgpass, resurspass, pooltjänster och delade turer. Frågorna som
motionen aktualiserar kommer att rymmas inom ramen för detta
arbete.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Socialchefen
Akten
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Motion - Gör det attraktivt att arbeta som undersköterska i
Valdemarsvik

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Ärendebeskrivning

Kristdemokraterna inkom 2022-06-07 med en motion gällande att
göra det attraktivt att arbeta som undersköterska i Valdemarsvik.
De förslår att kommunstyrelsen utreder förutsättningarna för:

- ”att inrätta en ny profession som arbeta med service som
städning, tvätt, handel, ledsagning och avlastning, både på
vårdboendena och i hemmen. Denna yrkesgrupp ska arbeta
måndag till fredag dagtid, ingen OB ska då behövas för denna
yrkesgrupp

- att först prova med en ”pilotgrupp” för att sedan utvärdera om
detta kan implementeras i hela sektorn vård och omsorg. ”

Svar på motionen
Ett arbete för kompetensförsörjning har genomförts där förslag på
olika aktiviteter har identifierats. Där finns arbete med scheman och
differentierade arbetsuppgifter med. Sedan slutet av augusti har en
ny funktion (verksamhetsutvecklare) anställts i syfte att se över
bemanningsplanering. Frågorna som motionen aktualiserar
kommer att rymmas inom ramen för detta arbete.

Motionen anses därmed besvarad.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Socialchef
Akten
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Motioner, interpellationer och frågor

Kommunfullmäktiges beslut

Punkten lämnas

Ärendebeskrivning

Följande interpellationer lämnas in vid dagens sammanträde;
- Interpellation om trygghetsboende till Per Hanö (SD) från Jenny Elander
Ek (C), Anders Carlsson (C), Marie Lindh Eriksson (C) samt Göran
Karlsson (C).
- Interpellation om det kommunala aktivitetsansvaret till Stefan Kemle
(LPo) från Göran Segergren (S).

Lars Beckman (S) frågar Per Hanö (SD) om att avveckla Sörbyskolan inte
är aktuellt i en ny skolorganisation.
- Per Hanö (SD) svarar att Sverigedemokraterna tagit ställning i ärendet
om att inte avveckla Sörbyskolan men samtidigt är detta en fråga för ett
styre om 4 partier att ta ställning till gemensamt.

Göran Segergren (S) frågar Jenny Elander Ek (C) om skrivning i
budgetförslag från Centerpartiet där det står att befintliga förskolor ska
finnas kvar, gäller inte det även övriga skolor?
- Jenny Elander Ek (C) svarar att Centerpartiet just nu avsiktligt har valt ut
förskolor och valt att poängtera detta i budgetförslaget. Vad gäller övriga
skolor får man se vad den kommande utredningen landar i innan partiet
tar ställning i frågan.

_ _ _ _ _ _ _
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-11-18

Justerare

..........

..........

..........

Avslutning

Ordföranden avslutar mötet och tackar för dagens sammanträde.

_ _ _ _ _ _ _
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